
 
 

12. juli 2017 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

1. Har Naalakkersuisut planer om at oprette en særlig kostskole for udviklings-

hæmmede børn og unge? 

2. Såfremt skolegangen for børn og unge med usynlige sygdomme og som er ud-

viklingshæmmede skal have en fyldestgørende og god mål, hvad forestiller 

Naalakkersuisut sig desangående? 

3. Hvor mange elever har Ado Lyngep Atuarfia, er der venteliste og i fald, hvor 

mange? 

(Medlem af Inatsisartut Debora Kleist, Inuit Ataqatigiit)    

Begrundelse: 

I dag ved vi, at antallet af børn og unge som har usynlige sygdomme og er udviklingshæmme-

de vokser i antal på grund af større viden om området. På grund af meget forskellig undervis-

ning samt muligheder i folkeskolen, kan vilkårene være begrænsede. Derfor er det vigtigt at 

sikre niveauet på læringsmålene i folkeskolen og udvikle disse. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

  


